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 الإهــــداء
 

 الى مه رضا الله مه رضاهم 
 والدي ووالدجً اطال الله بعمزهما

 

و كاوث سىدوً  مدت الى ٌد العىنلطالما  وصفى اَخزالى   
الغالٍة  سوجحً  

 اهدي جهدي المحىاضع هذا  
 

 
 الدارس
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 وتقديرشُكــــر 

وصَلِّ الميم عمى خاتم الرسل، ، وعظمتو تولحمد لله ذي المن والفضل والإحسان، حمداً يميق بجلالا

 الشكرب أتقدمف الرسالة لذان توفيقو عمى إنجاز ىذه حس وأخيرا عمىمن لا نبي بعده ولله الشكر أولًا 

الى  الجزيل الشكرب وأتقدم العميا، الدراسات كمية - والتكنولوجيا لمعموم السودان جامعةى ال الجزيل

 الاقتصاد وقسم بالكمية التدريس ىيئة واعضاء - الكمية أساتذة في ممثموالدراسات التجارية  كمية

 كافة . والكمية بالجامعة والطلاب الدراسة فرصةي ل لأتاحتيم العام

شرافو عمى ، لإ(البيمي حسن خالد.د.)أى الاستاذ الفاضلال الجميل والتقديربجزيل الشكر  اتقدمو 

ىا دة التي اسيمت في انجاز يمن رعاية عممية وابوية عالية وتوجييات سد يقدمو ل الرسالة وماىذه 

 واخراجيا بيذا الشكل والمضمون.

 الخبراء لما قدموه من ملاحظات حول اداتي البحث الى السادة  والتقديربفائق الشكر تقدم وا كما

من دعم ومساعدة طيمة ايام  يل الما قدمو  يالى افراد عائمت والتقدير الشكرفائق ب قدمات وفي الختام

 .في اتمام ىذه الرسالةلي  يد العون ، والى كل من مدَ يدراست

 جزاهم الله جميعا بكل خير
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 المستخمص

 
‌.خحذٌذ‌طبٍعت‌اىعلاقت‌ًالاثر‌بٍن‌ٍخغٍراث‌اىخقنٍاث‌اىَصرفٍت‌ًٍخغٍراث‌الاداء‌اىَاىًىذفج‌اىذراست‌ى

(‌ٌٍظف‌ٌٍزعٍن‌عيى‌خَست‌افرع‌011اىَنيح‌‌اىٌصفً‌عيى‌عٍنت‌بيغ‌عذدىا‌)‌اىذراست‌جًقذ‌اسخخذٍ

‌ ،‌ ‌اىرافذٌن ‌ىَصرف ‌حابعت ‌حٌ ‌الاحصائٍت‌ًمَا ‌اىحسً ‌ًبرناٍح ‌اىبٍاناث ‌ىدَع ‌مأداة ‌الاسخبانت اسخخذً

.ًخٌد‌علاقت‌اثر‌ًارحباط‌راث‌دلاىت‌ًحٌصيج‌اىذراست‌ىيعذٌذ‌ٍن‌اىنخائح‌ًٍن‌اىَيا‌ىَعاىدت‌اىبٍاناث‌.‌

ًخٌد‌علاقت‌اثر‌ًارحباط‌راث‌دلاىت‌ٍعنٌٌت‌‌عنٌٌت‌بٍن‌اىخقنٍاث‌اىَصرفٍت‌ًٍخغٍر‌اىَؤشراث‌اىربحٍت.ٍ

‌الاسخثَار. ‌ًٍخاطرة ‌بٍن‌اىخقنٍاث‌‌بٍن‌اىخقنٍاث‌اىَصرفٍت ‌ٍعنٌٌت ‌اثر‌ًارحباط‌راث‌دلاىت ‌علاقت ًخٌد

ٍت‌اىخقنٍاث‌اىَصرفٍت‌ًٍلأ‌ًخٌد‌علاقت‌اثر‌ًارحباط‌راث‌دلاىت‌ٍعنٌٌت‌بٍن‌اىَصرفٍت‌ًٍخغٍر‌اىسٌٍىت‌.

‌:‌ًٍن‌اىَيا‌اىذراست‌باىعذٌذ‌ٍن‌اىخٌصٍاث‌جًاًص‌راش‌اىَاه.

‌الاداء‌‌عيى ‌ىسٌادة ‌ًرىل ‌اىَصرفٍت ‌اىخقنٍاث ‌حطٌٌر ‌عيى ‌اىعَو ‌ٍصرف‌اىرافذٌن ‌فً ‌اىَعنٍت اىدياث

 اىَاىً‌ًرىل‌ىٌخٌد‌علاقت‌اثر‌ًارحباط‌قٌي‌بٍن‌اىَخغٍرٌن.

اىَنٌناث‌اىَادٌت)‌اىحاسٌب‌ًٍيحقاحو(‌ىغرض‌زٌادة‌اىَؤشراث‌اىربحٍت‌حذعٌٍ‌اىخقنٍاث‌اىَصرفٍت‌ٍداه‌

‌ًرىل‌ىٌخٌد‌علاقت‌ارحباط‌قٌٌت‌بٍنيَا.
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Abstract 

The study aims to determine the nature of the relation and effect between the 

banking techniques variables and financial performance variables. The study 

has used the descriptive approach on a sample of 100 employees distributed at 

five branches of Rafidain bank .  A questionnaire was used as a tool to collect 

the data , and statistical packages program were used to process the data. The 

study has reached many results the most important ones include. There is a 

significant relation in term of effect and correlation between the banking 

techniques and profitability indicators variables. There is a significant relation 

in term of effect and correlation between the banking techniques and investment 

risk. There is a significant relation in term of effect and correlation between the 

banking techniques and liquidity variables. There is a significant relation in 

term of effect and correlation between the banking techniques and capital 

adequacy. The study has recommended many recommendations the most 

important ones include :The concerned authorities in Rafidain bank should 

work on developing the banking  techniques in order to increase the financial 

performance because there is a strong significant relation in term of effect and 

correlation between the two variables. There should be support from banking 

techniques for field of material  hardware components (computer and 

accessories) in order to increase the profitability indicators because there is a 

strong correlation relation between them   
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